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ZAMONAVIY KRIMINOLOGIYADA SUNʼIY INTELLEKTDAN 
FOYDALANISHNING DOLZARB MASALALARI 

Aʼloxonov Muxammadmirzoxon Adhamxon oʻgʻli
Oʻzbekiston Respublikasi Kriminologiya tadqiqot instituti 
ilmiy xodimi

Annotatsiya. Mazkur maqolada zamonaviy kriminologiyada sunʼiy intellekt texnologiyalaridan 
foydalanishning dolzarb masalalari tahlil qilingan, jinoyatchilikka qarshi kurashda maʼlumotlarni yigʻish, 
tahlil qilish va prognozlash jarayonlarida sunʼiy intellektning ahamiyati, imkoniyatlari va cheklovlari 
yoritilgan. Shuningdek, jinoyatlarni oʻrganishda raqamli texnologiyalarni joriy etishdagi ayrim muammolar 
koʻrib chiqilib, kriminologiya sohasidagi raqamli transformatsiyaning ilmiy va amaliy asoslarini aniqlashga 
qaratilgan takliflar ishlar chiqilgan.
Kalit soʻzlar: sunʼiy intellekt, raqamli jinoyatchilik, kriminologik faoliyat, zamonaviy kriminologiya, 
jinoyatchilikni ilmiy tadqiq qilish, ilmiy tahlil, ilmiy prognoz va diagnoz.

АКТУАЛЬНЫЕ ВОПРОСЫ ИСПОЛЬЗОВАНИЯ ИСКУССТВЕННОГО ИНТЕЛЛЕКТА 
В СОВРЕМЕННОЙ КРИМИНОЛОГИИ 

Аннотация. В данной статье анализируются актуальные вопросы использования технологий 
искусственного интеллекта в современной криминологии, освещается значение, возможности 
и ограничения искусственного интеллекта в процессах сбора, анализа и прогнозирования 
данных в борьбе с преступностью. Рассмотрены некоторые проблемы внедрения цифровых 
технологий в изучении преступлений, разработаны предложения, направленные на определение 
научных и практических основ цифровой трансформации в области криминологии.
Ключевые слова: искусственный интеллект, цифровая преступность, криминологическая 
деятельность, современная криминология, научное исследование преступности, научный 
анализ, научный прогноз и диагноз.

CURRENT ISSUES OF THE USE OF ARTIFICIAL INTELLIGENCE IN MODERN CRIMINOLOGY
Abstract. This article analyzes the current issues of using artificial intelligence technologies in modern 
criminology, highlighting the significance, possibilities, and limitations of artificial intelligence in the 
processes of collecting, analyzing, and forecasting data in the fight against crime. Some problems in 
implementing digital technologies for studying crimes are examined, and proposals are developed aimed at 
determining the scientific and practical foundations of digital transformation in the field of criminology.
Keywords: artificial intelligence, digital crime, criminological activity, modern criminology, scientific 
research of crime, scientific analysis, scientific forecasting and diagnosis.
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